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[Fiskeriministeren. ] 
at udlånsgrænsen forhøjes som nu foreslået, 
og at bankens adgang til optagelse af lån 
tilsvarende forøges. 

Jeg tillader mig at anbefale lovforslaget 
til det høje tings velvillige behandling. 

Indenrigsministeren (Carl Petersen): Jeg 
skal tillade mig for det høje folketing at 
fremsætte forslag til lov om indfødsrets med- 
delelse m. v. 

Nærværende lovforslag er udarbejdet efter 
samme retningslinier som de senest vedtag- 
ne indfødsretslove, d. v. s., at der i et særligt 
afsnit er optaget de personer, der søger om 
erhvervelse eller bevarelse af indfødsret uan- 
set bestemmelserne i lov nr. 379 af 12. juli 
1946. 

Det foreliggende lovforslag omfatter i § 1 
152 personer, der søger om dansk indføds- 
ret ved naturalisation, og i §§ 2 - 4  5 per- 
soner, der omfattes af den fornævnte lov 
fra 1946, d. v. s. personer, der på grund af 
denne lov har været udelukket fra automa- 
tisk at erhverve dansk indfødsret, og som 
nu søger om at blive stillet, som om 1946- 
loven ikke havde eksisteret for deres ved- 
kommende. 

Da der til stadighed kommer nye sager 
fra de lokale myndigheder, håber jeg, at 
der 홢 ligesom tidligere 홢 ved oondringsfor- 
slag kan optages et yderligere antal per- 
soner, hvis ansøgninger bliver færdigekspe- 
deret, medens lovforslaget er til behandling 
i tinget. : 

Med disse ord skal jeg anbefale lovfor- 
slaget til. det høje folketings velvillige be- 
handling. 

Socialministeren (Strøm): Jeg har herved 
den ære for det høje ting at fremsætte for- 
slag til lov om ændringer i lov om mødre- 
hjælpsinstitutioner. Forslaget, der er ensly- 
dende med det forslag, der blev fremsat i 
folketingsåret 1954-55, må ses i sammen- 
hæng med det forslag til lov om foranstalt- 
ninger i anledning af svangerskab m. v., som 
justitsministeren fremsætter samtidig (sp. 
64) med dette forslag. 

Idet jeg herom nærmere skal henvise til 
sidste års fremsættelse af lovforslagene, skal 
jeg med bemærkning, at jeg meget gerne 
vil drøfte forslaget i det udvalg, der for- 

mentlig vil blive nedsat, anbefale forslaget 
til det høje folketings velvillige behandling, 

Endvidere har jeg den ære for det høje 
ting at fremsætte forslag til lov om ændring 
i folkeforsihringsloven. (Vedrørende en appel- 
instans for invalideforsilcringsretten). Forsla- 
get, der går ud på at oprette en appelin- 
stans for afgørelser, truffet af invalidefor- 
sikringsretten, svarer ganske til det forslag, 
jeg fremsatte i tinget i sidste folketingssam- 
ling. 

Jeg skal derfor henvise til de bemærk- 
ninger, jeg gjorde ved denne fremsættelse, 
og som er optaget i folketingstidende 195.4 
---;55 spalte 463. og følgende. Forslaget 
blev modtaget med velvilje her i salen og 
blev efter, første behandling, henvist, til et 
udvalg. Dette udvalg har ved et besøg i 
invalid eforsikringsretten haft adgang t i l  at 
gøre sig bekendt med rettens forretnings- 
gang. Under de forhandlinger, jeg har haft 
med udvalget, er der af dette fremsat øn- 
ske om at lade et embedsmandsudvalg 
undersøge mulighederne for praktiske æn- 
dringer i invalideforsikringsrettens arbejds- 
gang og arbejdets fordeling, herunder om 
det måtte være muligt at henlægge en del 
af de afgørelser, som efter den gældende 
lov træffes af invalideforsikringsretten, til 
lokale myndigheder. I overensstemmelse 
med dette ønske har jeg for nogen tid 
siden nedsat et sagkyndigt udvalg til at 
undersøge dette spørgsmål. 홢 ' 

Resultatet af disse undersøgelser vil blive 
meddelt det udvalg, som folketinget for- 
mentlig vil nedsætte til behandling af lov- 
forslaget. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbe- 
fale forslaget til det hø j e  tings velvillige 
behandling. 

Ministeren tor handel, industri og søfart 
(Lis Groes): Hermed har jeg den ære. for 
det høje, folketing at fremsætte forslag. til 
lov om ændringer i lov om banker. 

Lovforslaget er bortset fra en enkelt oon- 
dring i § 3 om datoen for lovens ikrafttræden 
ganske enslydende med det lovforslag, jeg 
fremsatte sidste år, og som var blevet ud- 
arbejdet efter indgående drøftelser mellem 
handelsministeriet, bankinspektøren, Dan- 
marks Nationalbank og Danske Bankers 


